21 September UMAS

نموذج محتويات السيرة الذاتية لأعضاء هيئة التدريس في الجامعة

	البيانات باللغة الإنجليزية	البيانات باللغة العربية	
Personal Information	Name: Muhammad Ali Saleh Al-Mukardi Yemeni nationality Residence address: Sanaa Phone number: 773474056 Current Position: Associate Professor, Department of Banking and Financial Sciences, Dhamar University Advisor to the Minister of Finance for economic policy affairs Head of the Department of Economics, Accounting and Medical Statistics	الاسم: محمد علي صالح المكردي الدرجة العلمية: أستاذ مشارك التخصص الدقيق: اقتصاد الكلية: الإدارة الصحية القسم العلمي: قسم الاقتصاد والاحصاء والمحاسبة الإيميل: (malmakradi@gmail.com)	المعلومات الشخصية
Personal Summary	Appointed as a lecturer in the Department of Economics in 2005 and sent to study for a doctorate at Assiut University in the Arab Republic of Egypt in 2008. Obtained a doctorate in the philosophy of economic sciences in 2010. I worked as an assistant professor at Hodeidah University from 2005 to 2016 and moved to work at Dhamar University as an assistant professor in the Department of Financial and	عين مدرس بقسم الاقتصاد في عام ٢٠٠٥ وبعثت لدراسة الدكتوراه بجامعة أسيوط بجمهورية مصر العربية في عام ٢٠٠٥ حاصل على الدكتوراه في فلسفة العلوم الاقتصادية عام ٢٠٠٠ حاصل على الدكتوراه في فلسفة العلوم المقتصادية عام ٢٠١٠ عملت كأستاذ مساعد في جامعة ذمار كأستاذ مساعد في قسم العلوم المالية والمصرفية بكلية العلوم الإدارية وكان اخر عمل لي رئيسا لقسم العلوم المالية والمصرفية وقائما بأعمال نانب العميد للشنون الاكاديمية ، محاضر في كلية الإدارة الصحية بجامعة ٢٠ سبتمبر منذ	نبذة تعريفية

	Banking Sciences at the Faculty of Administrative Sciences. My last job was as Head of the Department of Financial and Banking Sciences and Acting Vice Dean for Academic Affairs, Lecturer at the Faculty of Health Administration at September 21 University since its establishment. I was appointed Head of the Department of Economics, Statistics and Medical Legislation, then I was reappointed as Head of the Department of Economics, Statistics and Accounting at the Faculty of Health Administration	تأسيسها وعينت رئيسا لقسم الاقتصاد والاحصاء والتشريع الطبي، ثم تم إعادة تعييني رئيسا لقسم الاقتصاد والاحصاء والمحاسبة في كلية الإدارة الصحية	
Education	BA of Economics) Sana'a University1988 High diploma in development and planning after bachelor's degree Sana'a University1990 Post-Bachelor's High Diploma in Business Administration (two years) National Institute of Administrative Sciences11992 MA in Economics Specialization in Macroeconomics Sana'a University2004 PhD in Philosophy of Economics Specialization in Finance and Banking Assiut University (Egypt2010	-بكالوريوس اقتصاد وسياسة من جامعة صنعاء ١٩٨٨ . دبلوم عالي تنمية وتخطيط بعد البكالوريوس جامعة صنعاء ١٩٩٨ . ١٩٩٠ دبلوم عالي بعد البكالوريوس إدارة اعمال المعهد الوطني للعلوم الإدارية ١٩٩٢ماجستير اقتصاد كلي من جامعة صنعاء ٢٠٠٤ . دكتوراه في الاقتصاد من جامعة أسيوط بجمهورية مصر العربية	التعليم
Personal Skills	Trainer in economic policies, statistical analysis, feasibility study, development plan evaluation, strategic planning	مدرب في السياسات الاقتصادية ، التحليل الاحصائي، دراسة الجدوى، تقييم الخطط التنموية، التخطيط الاستراتيجي.	المهارات الشخصية

Professional Experiences:	 A) Author of many books B) Public Finance Economics C) Basics of Feasibility Study and Project Evaluation D) Principles of Macroeconomics. E) Principles of Microeconomics. F) Basics of Feasibility Study of Government Projects G) Macroeconomic Policies H) Macroeconomic Analysis I) Participated in many economic and financial studies at the Ministry of Finance : 	مؤلف العديد من الكتب العامة اقتصاديات المالية العامة اسسيات دراسة الجدوى وتقييم المشروعات مباديء الاقتصاد الكلي. مباديء الاقتصاد الجزئي. مباديء الاقتصاد الجزئي. أساسيات دراسة جدوى المشاريع الحكومية السياسات الاقتصادية الكلية السياسات الاقتصادي الكلي التحليل الاقتصادي الكلي شارك في العديد من الدراسات الاقتصادية والمالية في وزارة المالية	الخبرات المهنية والاكاديمية
Projects	Participated in many economic and financial studies at the Ministry of Finance. Participated in preparing a number of economic feasibility studies for a number of investment projects as an economic and financial evaluator. Participated in preparing a number of strategies for promising industries in Yemen. Participated in preparing investment opportunities in promising sectors in Yemen.	شارك في العديد من الدراسات الاقتصادية والمالية في وزارة المالية. شارك في إعداد عدد من دراسات الجدوى الاقتصادية لعدد من المشاريع الاستثمارية كمقيم اقتصادي ومالي. شارك في إعداد عدد من الاستراتيجيات عن الصناعات الواعدة في اليمن. شارك في إعداد الفرص الاستثمارية في القطاعات الواعدة في اليمن.	المشاريع المنجزة
Professional Affiliations	Worked as Undersecretary of the Ministry of Finance for the Revenue Sector. Worked as Director General of Economic and Financial Studies at the Ministry of Finance. Worked as Acting Director General of Planning at	عمل وكيلا لوزارة المالية لقطاع الإيرادات. عمل مديرا عاما للدراسات الاقتصادية والمالية بوزارة المالية. عمل قائما باعمال مدير عام التخطيط بوزارة المالية . عمل رئيسا لوحدة تدبير الموارد بمكتب الرؤية الوطنية. عمل مديرا عاما للمؤسسات والرقابة والتقتيش المالي	الانتماءات المهنية

T	the Ministry of Finance. Worked as Head of the Resource Management Unit at the National Vision Office. Worked as Director General of Institutions, Control and Financial Inspection Participated in more than fifty courses in economic,	بوزارة الصناعة. حاليا مستشار وزارة المالية . عمل في العديد من المناصب الإدارية شارك بأكثر من خمسون دورة في مجالات اقتصادية ، ومالية ،	m ()11
Training Courses	financial, administrative, educational, and academic fields.	و الدارية، وتعليمية ، وأكاديمية والكاديمية	الدورات التدريبية
Scientific Activities and Conferences	Participated in many scientific and economic conferences	شارك في العديد من المؤتمرات العلمية والاقتصادية	الانشطة ومؤتمرات العلمية
Publications	- Measuring the possibility of continuing fiscal policy in Yemen. Measuring tax evasion in Yemen Measuring the risks of credit concentration on the profits of Yemeni commercial banks The impact of political conditions on the exchange rate of the Yemeni riyal, causes and treatments The impact of the economic blockade on economic variables in Yemen. The impact of the economic blockade on monetary indicators by focusing on liquidity and exchange rate. The role of fiscal policy in stimulating	قياس إمكانية استمرار السياسة المالية في اليمن. قياس التهرب الضريبي في اليمن قياس مخاطر التركز الانتماني على أرباح المصارف التجارية اليمنية أثر الأوضاع السياسية على سعر صرف الريال اليمني الأسباب والمعالجات أثر الحصار الاقتصادي غلى المتغيرات الاقتصادية في اليمن. أثر الحصار الاقتصادي على المؤشرات النقدية بالتركيز على السيولة وسعر الصرف. بالتركيز على السيولة وسعر الصرف. دور السياسة المالية في تحفيز الاستثمار في اليمن وفق معايير اليونكتاد ومنظمة التعاون والتنمية. تطور الدين العام في اليمن وأثره على عجز الموازنة العامة للفترة 1994-2016. الحرب الاقتصادية وأثرها على الاقتصاد اليمني. دور الاستثمار الخاص في سد فجوة ميزان المدفو عات في اليمن.	الأبحاث المنشورة

investment in Yemen according to UNCTAD and OECD standards. The development of public debt in Yemen and its impact on the general budget deficit for the period 1994-2016.	
The economic war and its impact on the Yemeni economy.	
The role of private investment in bridging the balance of payments gap in Yemen.	